
Mojstri zahtevnih melodij
Ljubiteljsko pevsko društvo »Consortlum musl-

cum« zavzema v slovenskem kulturnem prostoru
prav posebno mesto, saj kakovostno zapolnjuje vrzel
v Izvajanju resne vokalno-lnstrumentalne glasbe.
Svojo nesporno kakovost Je zbor dokazal tudl na
letošnjem sedmem tekmovanju pevskih zborov Slo-
venije »Naša pesem 82« konec aprila v Mariboru, kjer.
sta pod vodstvom svo/ega dolgoletnega umetnlškega
vodje dr. Mlrka Cudermana med konkurenco tridese-
tlh ženskih, moških In mešanlh pevskih zborov oba
zbora Consortium musicum, ženskl in mešanl, dobila
zlato plaketo mesta Marlbor.

0 delu, življenju, tudi o te-
žavah zbora pa še o marsičem
smo se pogovarjali s predse-
dnikom zbora Janezom
Kranjcem.

- Za začetek bi radi zvede-
li, kako in kdaj je društvo
pravzaprav nastalo?

Zbor ima za seboj že štiri-
najstletno umetniško pot; lah-
ko trdim, da ima pri nas že ves
ta čas nek poseben položaj,
saj v slovenskem glasbenem
prostoru tako glasbo le ma-
lokdo izvaja.

- Kakšna je vaša glasba in
kakšna vaša programska
ustneritev ?

To je resna vokalno-instru-
mentalna glasba, pretežno iz
obdobja renesanse, baroka,
klasike in romantike pa tudi
glasba sodobnih avtorjev. Na-
ša programska usmeritev je
začrtana že v pravilih društva
in ob tem je treba poudariti,
da je naše načelo in namen
zapolniti vrzel v izvajanju vo-
kalno-instrumentalnih deL na
Slovenskem, to je na riovo
poustvariti čimveč skladb; za-
to se nam zdi vsako ponavlja-
nje izguba časa. Tu je treba
torej tudi iskati vzrok, da naš
zbor nima tako imenovanega
železnega repertoarja, samo
izjemoma tudi obnavljamo in
ponavljamo kakšno večje
delo.

Pa še nekaj, naša glasba ni
zgolj vokalno-instrumental-
na. Veliko je tudi samega pet-
ja (a capella), saj je to tudi ve-
liko bolj preprosto. Biti odvi-
sen od orkestra ni vedno lah-
ko; pogostokrat ni časa in po-
gojev, da bi koncertni pro-
gram z orkestrpm temeljito
naštudirali. Veliko lažje bi
nam bilo, če bi nas vzela v
abonma kakšna poklicna
glasbena hiša.

- Glede na zahtevnost va-
še glasbe se vsiljuje vpraša-
nje, ali imajo vaši pevci
kakšno glasbeno predizobra-
zbo?

Večina pevcev nima f ormal-
ne glasbene izobrazbe, vendar'
pa jih je večina resnično izku-
šenih, tako da lahko izredrio
hitro študiramo tudi najza-
htevnejši program.

- Kaj vse ste do danes ze
izvajali?

Izvajali smo že veliko tudi
največjih vokalno-instrumen-
talnih del naše in svetovne vo-
kalno-instrumentalne glasbe.
Veliko smo tudi snemali in iz-
dali 17 velikih plošč.

- Kakšna pa je sestava
pevcev?

Starostno je meja določena
v pravilniku zbora in sicer za
soprane 50 let, za alte in terior-
je 55 ter za base 60 let. Vendar
je večina pevcev mladih. So-
cialni ustroj zbora pa je zelo
pester, od delavca do doktorja
znanosti; veliko je študentov.

- Je čustveni moment in s
tem v zvezi družabno življe-
nje tudJ pri vas tako izrazito
kot pri nekaterih drugih Iju-
biteljskih skupinab?

Morda gre pri nas za neko
svojsko obliko družabnosti,

saj se ta izraža preprosto v
tem, da pojemo. Za nas je delo
prvotno in prav delo, to je pet-
je, je za nas že oblika družab-
nosti.

- Prav gotovo se tudi vi
kot Ijubiteljska skupina sre-
čujete s kakšnimi težavami?

Lahko bi rekel, da ]e težava
že v tem, ker se beseda amate-
rizem pogosto in sama po sebi
enači z nekvaliteto. Drugič,
tudi mi se soočamo s proble-
mom nizkih dotacij kot posle-
dico mačehovskega odnosa
do ljubiteljske kulture nas-
ploh. Hkrati gre tu za problem
neselektivnosti, se pravi za
nezadostno spodbujanje kva-
litete.

- Za konec še vprašanje o
vaših načrtib?

V kratkem nameravamo ob
250-letnici Haydnovega roj-
stva prirediti dva koncerta
njegovih vokalno-instrumen-
talnih del, nastalih na začetku
in na koncu njegovega ustvar-
janja. Na jesen pa načrtujemo
vrnitev koncerta Bratislav-
skemu mešanemu učiteljske-
mu zboru. Program bo sestav-
ljen iz del svetovne in sloven-
ske glasbene literature. Sicer
pa so naši načrti povezani z
željo, da bi bilo naše delo še
naprej kvalitetno in uspešno!

V. L.


